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I henhold til § 36, stk.1 i Landstingets forretningsorden fremsætter jeg hermed spørgsmål til Lands-
styret:  
(Landstingsmedlem Anthon Frederiksen, Kattusseqatigiit Parti) 
 
Spørgsmål til landsstyret: 
• Vil Landsstyret fastholde forslaget om nedsættelse af kvoten for rejer i 2008 med 30 % ? 
 
Begrundelse: 
Efter henvendelser fra nogen af rejefiskere og efter vores drøftelse om sagen i Kattusseqatigiit Par-
tiiat mener vi, at en så drastisk nedsættelse af kvoten på rejer til næste år med 30 % ikke kan bæres 
af rejefiskeri virksomheden. 
 
Først: 
• Da alt for lave rejepriser på forhånd har givet fiskerne større byrder. 
• Det vil give negative følger for både landsbaserede fiskeindustri samt arbejdere. 
 
Derfor mener vi, at det vil være mest hensigtsmæssigt at nedsætte kvoten med mindre % del som 
KNAPK også har foreslået. 
 
Som bekendt bevæger reje bestanden nordligere i takt med torskens herkomst. Dette er ligeledes 
bekræftet af rejefiskerne, som oplyser, at der p.t. som aldrig nogen sinde før forefindes så mange re-
jer i Diskobugten. 
 
Vi mener også, at man også bør tage antallet af fartøjer i Diskobugten i betragtning, da disse gen-
nem senere år er faldet i antallet drastisk. 
 
Derfor er kræver vi, at fordeling af kvoter og andre forhold også tages i betragtning i overvejelser-
ne. 
 

 


